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Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 228

Allmänhetens frågestund, KS 2018/221
Beskrivning av ärendet
Inga frågor är anmälda till sammanträdet.
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-10-30

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 229

Information - KPA pension, KS 2018/3
Beskrivning av ärendet
Bernt Mahr, senior konsult vid KPA Pension, informerar om 
pensionsavsättning för förtroendevalda.
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-10-30

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 230

Ledamöternas eventuella frågor , KS 2018/59
Beskrivning av ärendet
Inga frågor är anmälda till sammanträdet.
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Kommunfullmäktige 2018-10-30

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 231

Anmälan av motioner, KS 2018/20
Beskrivning av ärendet
Inga motioner anmäls vid sammanträdet.
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Kommunfullmäktige 2018-10-30

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 232

Anmälan av medborgarförslag, KS 2018/19
Beslut
Följande medborgarförslag föreligger:

a) Medborgarförslag – Rensa bort sly längs Hamngatan nedströms 
Tullbron. KS 2018/531

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Överlämna medborgarförslaget till kultur- och 
fritidsnämnden/tekniska nämnden (kultur, fritids och 
tekniknämnden) för handläggning och beslut.

b) Medborgarförslag – Bastu på Bacchusområdet. KS 2018/536

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget behandlas och beslutas av 
kommunfullmäktige.
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Kommunfullmäktige 2018-10-30

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 233

Anmälan av interpellationer, KS 2018/222
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Interpellationen får framställas.

2. Interpellationen besvaras vid nästa sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Mikael Hallberg (V) och Anita Gidén (V) anmäler interpellation till 
ordföranden i socialnämnden angående öppenvårdsverksamhet för 
barnfamiljer.
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-10-30

Utdragsbestyrkande
1 (3)

§ 234

Motion - Havet blöder, KS 2017/187
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Aktivt arbeta för att snarast fasa ut inköp, användandet och spridningen 
av produkter som genererar eller innehåller tillsatser av mikroplast i 
kommunens verksamhet.

2. Anse punkt 2 i motionen som handlar om information till hushållen 
vara behandlad, då VIVAB fortlöpande redan gör detta. 

3. Avslå punkt 3 i motionen som gäller att bygga in filter i tvättmaskiner, 
eftersom det utreds om detta är den bästa åtgärden för att minska 
mikroplast från tvätt. 

4. Bifalla punkt 4 i motionen som handlar om styrdokument för 
konstgräsmaterial för att tydliggöra ramarna för kommunens hållning 
till konstgräsplaner. 

5. Bifalla punkt 5 i motionen om att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
fortlöpande redovisa utfasningen av mikroplast. Redovisningen ska ske 
årligen som en del av årsredovisningen av utvecklingsmål 4, den 
ekologiska hållbarheten ska öka.

Beskrivning av ärendet
Bengt Hackberg (S) och Sara Grimpe Wernersson (S) har inkommit med en 
motion. Motionen beskriver hur mikroplaster i våra hav och vatten påverkar 
djur och människor. I motionen föreslås kommunfullmäktige besluta: 

- Snarast förbjuda inköp, användning och spridning av produkter som 
genererar eller innehåller tillsatser av mikroplast i kommunens 
verksamheter. 

- Informera hushållen om vad som inte får spolas ned i avloppen och 
om konsekvenserna för miljön om man inte följer riktlinjerna.

- Bygga in filter i kommunens tvättmaskiner för att fånga upp 
textilfibrer.

- Arbeta fram policy för konstgräsplaner, material på löparbanor och 
syntetisk markbeläggning i syfte att minska användningen av 
produkter med mikroplast. 

- Ge kommunstyrelsen i uppdrag att fortlöpande, med start senast 
december 2018, redovisa hur utfasning av produkter med tillsatser 
av mikroplast i kommunens verksamheter fortlöpt.

Servicenämnden, barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden, kultur- 
och fritidsnämnden samt Vivab har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionen. Hållbarhetsberedningen vid kommunstyrelsen samordnar ett svar 
på motionen. 
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Kommunfullmäktige 2018-10-30

Utdragsbestyrkande
2 (3)

Servicenämnden uppger i sitt svar på motionen att de utreder frågan om hur 
de på bästa sätt minskar utsläpp av fibrer som blir mikroplast från textilier 
vid tvätt. De uppger också att serviceförvaltningen redan har börjat arbeta 
med att minska plasten i verksamheten. Barn- och utbildningsnämnden har 
svarat på motionens tredje punkt. De känner inte till hur deras 
tvättmaskiners förmåga är gällande att hindra mikroplast från att läcka ut vid 
tvätt. Socialnämnden har yttrat sig kring tvättmaskinerna i verksamheten 
och menar att både de små och stora maskiner som finns i verksamheten 
fångar upp textilfibrer. Kultur- och fritidsförvaltningen anser i sitt beslut att 
motionens fjärde punkt är besvarad då de nationella rekommendationer som 
finns utfärdade av Naturvårdsverket följs av deras verksamhet. Vivab svarar 
på motionens andra punkt att de redan bedriver ett uppströmsarbete för att 
stoppa skräp- och miljögifter vid källan. Arbetet består bland annat i 
information till hushåll och verksamheter genom broschyrer och webbsida. 

Motivering av beslut
Hållbarhetsberedningen delar motionens viljeinriktning att det är viktigt att 
hindra att mikroplast sprids från kommunens verksamheter. En omfattande 
kunskapsuppbyggnad kring mikroplast, källor till mikroplast och hur de 
sprids pågår nu både i Sverige och internationellt. I kommunen har det 
startats ett samverkansarbete kring plast och mikroplast och ambitionen i det 
arbetet ligger helt i linje med intentionerna i motionen. I det arbetet ingår 
representanter från flera förvaltningar och Vivab samt kustvattenråd, 
vattenråd och Länsstyrelsen.

Vivab arbetar redan med kontinuerlig information till hushållen om vad de 
ska tänka på för att hindra att mikroplast kommer ut i våra vatten via 
avloppen. 

Sveriges regering har från och med den 1 juli 2018 beslutat att förbjuda 
kosmetiska produkter som sköljs av eller spottas ut och som samtidigt 
innehåller plastpartiklar med en rengörande, skrubbande eller polerande 
funktion. Förbudet omfattar exempelvis tandkräm, kroppsscrub, 
ansiktspeeling, duschtvål, schampo och balsam med tillsatta mikoplaster. 
Hållbarhetsberedningen ser det inte som praktiskt och ekonomiskt möjligt 
att i dagsläget förbjuda inköp, användning och spridning av andra produkter 
än de som omfattas av det nationella förbudet och som genererar eller 
innehåller tillsatser av mikroplast i kommunens verksamheter. Ett sådant 
förbud skulle till exempel innebära att alla textilier av syntetmaterial som 
kommunen använder skulle behöva ersättas. Kunskapen kring mikroplast är 
relativt ny och kunskapsuppbyggnaden om vilka produkter och material som 
genererar mikroplast går nu snabbt. Därför är mikroplaster en fråga som 
behöver bevakas vid varje upphandling av den upphandlade verksamheten 
och upphandlingsenheten, så att kommunen tar kontinuerliga 
utvecklingssteg som bidrar till att verksamheterna minimerar sina utsläpp av 
mikroplaster.  

Hållbarhetsberedningen anser att ett styrdokument för konstgräs och 
fallskydd/gummiasfalt vid idrott- och fritidsanläggningar behöver tas fram. 
Styrdokumentet bör omfatta skötsel, anläggning, upphandling samt bidrag 
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Utdragsbestyrkande
3 (3)

till konstgräs/multiplaner och fallskydd/gummiasfalt till föreningar. 
Styrdokumentet bör tas fram av Kultur-och fritidsnämnden. 

Hållbarhetsberedningen anser att punkten i motionen som gäller att bygga in 
filter i kommunens tvättmaskiner bör avslås då det i dagsläget är oklart om 
det är det bästa och mest ekonomiska sättet att förhindra att mikroplaster 
sprids vid tvätt inom kommunen. Servicenämnden utreder frågan om olika 
sätt att fånga mikroplaster vid tvätt och bör därför när denna utredning är 
klar dela med sig till övriga verksamheter som har tvättmaskiner. Det 
behöver också utredas hur av kommunen anlitade tvätterier och övriga 
företag som i sitt uppdrag till kommunen hanterar tvätt av textilier arbetar 
med frågan. 

Hållbarhetsberedningen anser att punkten som innebär en fortlöpande 
redovisning av utfasningen av mikroplast bör bifallas. För att förenkla och 
integrera frågan i redan befintliga rutiner föreslår beredningen att 
redovisningen ska ske årligen som en del av kommunstyrelsens 
årsredovisning av utvecklingsmål 4, ”Den ekologiska hållbarheten ska öka.”

Ekonomi
Förslaget påverkar i sig inte kommunens ekonomi, däremot kan förslagen i 
förlängningen påverka kommunens ekonomi, bland annat genom nya 
kravställningar vid upphandling.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-24
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-13
Motion, Havet blöder, 2017-03-20.
Hållbarhetsberedningen 2018-04-16, § 9
Servicenämnden 2017-08-23, § 30
Socialnämnden 2017-08-23, § 136
Barn- och utbildningsnämnden 2017-08-23, § 144
Kultur- och fritidsnämnden 2017-10-24, § 76  
Vivab styrelse, 2017-08-28.

Yrkande
Bengt Hackberg (S), Marcelle Farjallah (S), Michael Svensson (S), Markus 
Jöngren (MP), Georgia Ferris (KD) och Mikael Hallberg (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-10-30

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 235

Motion - Användning av petroleumbaserade 
konstgräsmaterial och liknande i offentliga miljöer,   
KS 2017/103
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå delen av motionen att skyndsamt fasa ut petroleumbaserade 
konstgräsmaterial vid idrotts- och fritidsanläggningar då det i 
dagsläget inte finns tillräckligt bra alternativ och 
kunskapsuppbyggnad nu pågår i raskt takt nationellt.
 

2. Bifalla den del av motionen som avser att skyndsamt fasa ut 
konstgräsmaterial, gummiasfalt och fallskydd i parker och rondeller 
eller i andra miljöer där materialet anlagts endast för gestaltning eller 
förenkling av drift. 

3. Falkenbergs kommun i upphandlingar skriver in att biobaserade 
marktäckningsmaterial eftersträvas.

Beskrivning av ärendet
Agneta Åkerberg (C) och Stig Agnåker (C) har inkommit med en motion 
om att Falkenbergs kommun skyndsamt ska fasa ut petroleumbaserade 
konstgräsmaterial och markmaterial där de idag finns anlagda, så som på 
idrottsanläggningar, parker, rondeller m.m. samt att det i upphandlingar ska 
skrivas in att biobaserade marktäckningsmaterial eftersträvas.

Hållbarhetsberedningen har fått i uppdrag att lämna förslag till beslut över 
motionen. Tekniska nämnden har fått motionen för yttranden, men beslutade 
att avstå från att yttra sig. Kultur- och fritidsnämnden har i sitt yttrande 
redogjort för att de redan idag följer de rekommendationer som kommer 
från nationella myndigheter för att minska spridning av mikroplaster från de 
tre konstgräsplaner som ägs och förvaltas av kommunen. Miljö- och 
hälsoskyddsförvaltningen utövar tillsyn av samtliga konstgräsplaner i 
kommunen, det vill säga både de som ägs av kommunen och de övriga som 
ägs av idrottsföreningar.

Motivering av beslut
Hållbarhetsberedningen ställer sig bakom viljeinriktningen i motionen men 
konstaterar att det i dagsläget inte finns miljövänliga alternativ till plast- och 
gummigranulaten i konstgräsplaner som klarar nå upp till speltekniska krav 
och samtidigt inte orsakar ökade skötselkostnader. På samma sätt är det 
svårt att för vissa plaster finna miljövänliga alternativ till fallskyddsgummi 
där det behöver skapas tillgänglighet för personer med nedsatt funktion. 
Därmed bedöms det inte möjligt att skyndsamt fasa ut konstgräs, 
fallskyddsgummi och liknande material vid idrotts- och fritidsanläggningar. 
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Utdragsbestyrkande
2 (2)

Däremot behöver de verksamheter inom kommunen som har 
verksamhetsansvar och inköps- och upphandlingsansvar för konstgräsplaner 
och liknande vid idrotts- och fritidsanläggningar noga följa den 
kunskapsuppbyggnad kring spridning av mikroplaster från konstgräs samt 
innovation och upphandling av konstgräs som idag sker på nationell nivå. 
Att ha en restriktiv hållning till att anlägga nya konstgräsplaner, 
fallskyddsgummi och multiplaner bedöms utifrån rådanade kunskapsläge 
och ur en samlad hållbarhetsbedömning (miljömässig, social och 
ekonomisk) vara den bästa avvägningen i avvaktan på att denna utveckling 
och kunskapsuppbyggnad sker. 

Att säkerställa att skötsel, drift och tillsyn fungerar på ett bra sätt bedöms 
vara den mest prioriterade åtgärden i dagsläget för att förhindra spridning av 
mikroplast från de konstgräsplaner och liknande som redan är anlagda i 
inom Falkenbergs kommun. Samt att vid nyanläggning eller påfyllnad av 
granulat ställa krav vid upphandling kring särskilt farliga ämnen, för att 
säkerställa att dessa succesivt fasas ut.    

De som har verksamhetsansvar för konstgräsplaner, multiplaner eller 
fallskyddsgummin inom kommunen bör noga följa Naturvårdsverkets och 
kemikalieinspektionens rekommendationer och vägledningar samt övrig 
kunskaps- och innovationsuppbyggnad inom området samt överväga om 
kommunen bör ansluta sig till SKL Kommentus ramavtal för konstgräs 
respektive fallskyddsgummi när det är på plats.

Ekonomi
Beslutet att helt fasa ut helt fasa ut konstgräs och fallskyddsgummi och 
liknande material som anlagts för gestaltning och förenkling av drift kan 
påverka kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-24
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-13
Motion om användning av petroleumbaserade konstgräsmaterial och 
liknande i offentliga miljöer, 2017-02-10.
Hållbarhetsberedningen 2018-04-16, § 9
Kultur- och fritidsnämnden 2017-12-12, § 89

Yrkande
Stig Agnåker (C), Maria Larsson (C), Per Johansson (C), Bengt 
Hackberg (S), Georgia Ferris (KD), Markus Jöngren (MP), Mikael 
Hallberg (V) och Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.
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Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 236

Motion- Användning av petroleumbaserade material i 
barns utemiljöer, KS 2017/101
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Bifalla motionen och dess intentioner att aktivt arbeta för en utfasning 
av petroleumbaserade produkter i barns utemiljöer. 

2. Motionens intentioner ska arbetas in i arbetet med Giftfri förskola, 
revidering av Miljöprogram för bygg samt program/riktlinjer för 
utomhuslek.

Beskrivning av ärendet
Agneta Åkerberg (C) och Stig Agnåker (C) har inkommit med en motion 
om att Falkenbergs kommun ska arbeta för en utfasning av 
petroleumbaserade produkter som konstgräs och gungställningsmattor med 
mera i barns utemiljöer på skolor, parker och liknande. Därtill föreslår 
motionärerna att Falkenbergs kommun aktivt i upphandlingar av lekytor och 
liknande skriver in att biobaserade material eftersträvas. 

Barn- och utbildningsnämnden, tekniska nämnden och 
kommunstyrelseförvaltningens upphandlingsenhet har beretts möjlighet att 
yttra sig över motionen. Hållbarhetsberedningen vid kommunstyrelsen 
samordnar ett svar på motionen. 

I sitt yttrande ställer sig barn-och utbildningsnämnden positiv till att arbeta 
för giftfria miljöer i Falkenbergs kommun. För att kunna fasa ut behövs 
dock en inventering och riskbedömning av material, ett arbete som till viss 
del redan pågår bland annat inom arbetet med ”Giftfri förskola.” Tekniska 
nämnden beslutar att tillstyrka motionen. För att kunna fasa ut material 
måste inventering och riskbedömning ske. Tekniska nämnden har sedan 
tidigare ett uppdrag att revidera Miljöprogram för bygg och kommer i 
samband med detta beakta aspekten om petroleumbaserade material i barns 
utemiljöer. Upphandlingsenheten förmedlar i sitt yttrande att upphandlingar 
som berör barns utemiljöer hanteras av Falkenbergs Bostads AB eller bygg- 
och projektenheten vid samhällsbyggnadsavdelningen på 
kommunstyrelseförvaltningen.

Motivering av beslut
Konstgräsplaner, multiplaner och fallskydd på lekplatser innehåller ofta 
korn av plast eller gummi, så kallade granulat. Granulat från konstgräsplaner 
misstänks i Sverige vara den näst största källan till spridning av mikroplast 
till vår miljö. Plast- och gummimaterialen kan också innehålla kemikalier 
med särskilt farliga ämnen som har allvarliga hälso- och miljöfarliga 
egenskaper. De kan till exempel orsaka cancer, störa fortplantningen, störa 
hormonsystemen eller ansamlas i levande organismer och vara mycket 
svårnedbrytbara. 
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I vår vardag utsätts vi för många kemikalier från många olika håll och barn 
och unga är extra känsliga på grund av sin storlek, att de växer och sitt 
beteende. För att minska risken för barn och unga samt på lång sikt bidra till 
att särskilt farliga ämnen minskar och fasas ut ur samhället ska motionen 
bifallas. Motionens intentioner med utfasning och krav på de material 
kommunen anlägger vid förskolor och skolor och barns utemiljöer i 
kommunen bör integreras i arbetet med Giftfria förskolor och revidering av 
miljöprogram för bygg samt i arbetet med barn utemiljöer och det program 
för utomhuslek som har tagits fram. 

Ekonomi
Förslaget kan komma att påverka kommunens ekonomi om utfasning av 
material sker oplanerat. Utifrån rådande kunskapsläge bör dock utfasningen 
kunna ske i jämn investeringstakt. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-24
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-13
Motion angående användning av petroleumbaserade material i barns 
utemiljöer, 2017-02-20 
Barn- och utbildningsnämnden 2017-04-26, § 90
Tekniska nämnden 2017-04-26, § 50
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2017-07-14
Hållbarhetsberedningen 2018-04-16, § 9

Yrkande
Stig Agnåker (C), Maria Larsson (C), Per Johansson (C), Bengt 
Hackberg (S), Georgia Ferris (KD), Markus Jöngren (MP), Mikael 
Hallberg (V) och Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.
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§ 237

Motion - Cykelvärdar vid Falkenbergs station,            
KS 2018/64
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå motionen eftersom förslaget inte är aktuellt för kommunstyrelsens 
arbetsformer för personer i utanförskap.

Beskrivning av ärendet
Lars Fagerström (L) har inkommit med en motion om att det ska finnas 
cykelvärdar vid Falkenbergs tågstation som skulle kunna ta emot cyklar från 
resenärer, genomföra enklare reperationer, hålla rent nedanför perrongen 
samt erbjuda försäljning av enklare fika. Tjänsterna ska vara en del i ett 
socialt arbete.

Arbetsmarknadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har beretts 
möjlighet att yttra sig över motionen och anser att det inte finns möjlighet 
att bemanna en verksamhet i enlighet med motionärens förslag, bland annat 
eftersom arbetsmarknadsavdelningens uppdrag är att förbereda personer till 
den reguljära arbetsmarknaden i form av arbetsträning, praktik och 
kompetenshöjande insatser med mera. Arbetsmarknadsavdelningen föreslår 
därför att förutsättningarna istället borde undersökas om något av de sju 
arbetsintegrerade sociala företagen i kommunen ser intresse av att anordna 
arbetsformer i enlighet med motionärens förslag, eftersom de sociala 
företagens affärsidé bygger på att skapa sysselsättning och 
anställningsmöjlighet för personer i utanförskap. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att förslaget 
kan ge mervärde för resenärer som tar sig från tågstationen i Falkenberg då 
det finns personer som finns tillgängliga för att erbjuda service vad gäller 
cykelförvarning, städning och övrig trivsel. Vidare kan det också finnas bra 
möjligheter för personer i utanförskap att få sysselsättning. Dock konstaterar 
kommunstyrelseförvaltningen att arbetsmarknadsavdelningens uppdrag är 
att förbereda personer till den reguljära arbetsmarknaden i form av 
arbetsträning, praktik och kompetenshöjande insatser med mera, vilket 
således är andra uppgifter än vad motionärens föreslår i motionen. Det finns 
emellertid flera sociala företag i kommunen som eventuellt skulle kunna se 
fördelar med motionärens förslag, vilket borde komma till deras kännedom 
för övervägande. 

Då frågan inte är aktuell för den kommunala verksamhetens arbetsformer 
för sysselsättning bland personer i utanförskap föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen ska avslås, men att den 
översänds till de sju sociala företagen i Falkenbergs kommun för 
övervägande. 
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Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-07-02
Motion om cykelvärdar vid Falkenbergs station, 2018-01-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-05-08
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§ 238

Motion - Elever med långvarig ogiltig frånvaro,           
KS 2017/307
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Uppdra åt barn- och utbildningsnämnden att, tillsammans med 
socialnämnden, utreda en lämplig modell för samverkan mellan 
nämnderna och andra berörda aktörer för att elever med långvarig ogiltig 
frånvaro fortast möjligt återgår till skolan. Därmed anses motionens 
första attsats vara bifallen.

2. Konstatera att det enligt socialtjänstlagen och hälso- och sjukvårdslagen 
ska upprättas en så kallad samordnad individuell plan om behov av 
samordning finns vid långvarig ogiltig frånvaro, samt att det finns en 
regional överenskommelse som täcker motionärens förslag. Därmed 
anses motionens andra attsats vara behandlad.

3. Konstatera att socialnämnden redan har verksamhet som tillgodoser det 
behov och stöd till vårdnadshavare med barn som har långvarig ogiltig 
frånvaro. Därmed anses motionens tredje attsats vara behandlad.  

Beskrivning av ärendet
Peter Dygården (S) har inkommit med en motion om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt barn- och utbildningsnämnden och 
socialnämnden att ta fram en gemensam organisation som aktivt arbetar för 
att elever med hög frånvaro fortast möjligt får en återgång till skolan med 
fungerande skolgång, samt att nämnderna också gemensamt tar fram 
riktlinjer för hur samverkansmöten mellan olika aktörer skyndsamt kan 
komma till stånd där en samordnad individuell plan upprättas med målet att 
eleven ska få en fungerande skolgång. Vidare föreslår motionären att 
socialnämnden ska ta fram ett stöd som erbjuds till vårdnadshavare med 
barn som har långvarig ogiltig frånvaro. Motionären menar att elever med 
långvarig ogiltig frånvaro är ett växande problem i skolvärlden och att 
frånvaroproblematiken i Falkenbergs kommun har ökat mellan åren 2015 
och 2016. 

Barn- och utbildningsnämnden och socialnämnden har beretts möjlighet att 
lämna yttrande över motionen. Båda nämnderna låter i korthet meddela en 
positiv inställning till motionärens förslag och ser ett behov av att låta 
utreda hur samarbetsformerna mellan nämnderna kan utvecklas, samt 
förmedlar vidare att det föreligger behov av en samverkansorganisation för 
arbetet med elevers skolfrånvaro. Barn- och utbildningsnämnden förmedlar 
vidare i sitt yttrande att orsakerna till långvarig ogiltig frånvaro kan vara 
skolrelaterat, men det kan även handla om psykisk ohälsa eller elevens 
hemsituation. Därför anser nämnden att det vore nödvändigt med en 
övergripande utredning av hur samarbetsformerna mellan nämnderna kan 
utvecklas. 
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Därutöver meddelar socialnämnden i sitt yttrande att den gällande 
överenskommelse mellan de halländska kommunerna och Region Halland 
täcker de behov av riktlinjer som motionären föreslår i den andra attsatsen. 
Den regionala överenskommelsen rör ansvarsfördelning och samordning av 
insatser till barn och ungdomar med sammansatt psykisk, psykiatrisk och 
social problematik. Socialnämnden menar även i sitt yttrande att insatser till 
barn och unga samt deras vårdnadshavare erhåller insatser från 
socialförvaltningens behandlingsenhet. Verksamheten vid enheten ska 
tillgodose det behov och stöd till vårdnadshavare med barn som har 
långvarig ogiltig frånvaro, vilket således behandlar motionens tredje attsats.

Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 2018-02-27 att 
återremittera ärendet för att utvärdera hur den regionala överenskommelsen 
om ansvarsfördelning och samordning av insatser till barn och ungdomar 
med sammansatt psykisk, psykiatrisk och social problematik efterlevs. 
Vidare ingår i återremissen att utvärdera hur verksamheten som tillgodoser 
det behov och stöd till vårdnadshavare med barn som har långvarig ogiltig 
frånvaro fungerar för närvarande utifrån barnens, vårdnadshavarna och 
lärarnas perspektiv. Barn- och utbildningsnämnden och socialnämnden har 
besvarat återremissen och förtäljer i korthet att den regionala 
överenskommelsen fungerar väl.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens syn på värdet av att elever 
i så hög utsträckning som möjligt är närvarande i skolan, och att 
problematik med långvarig ogiltig frånvaro åtgärdas på bästa möjliga sätt. 
Utifrån barn- och utbildningsnämndens och socialnämndens yttranden över 
motionen framgår att nämnderna är positivt inställda till motionens 
intention. Nämnderna föreslår gemensamt att de ska uppdras att utreda och 
föreslå en lämplig samverkansorganisation för arbetet med elevers 
skolfrånvaro. Det innebär således att motionens första attsats, att 
kommunfullmäktige uppdrar åt nämnderna att ta fram en gemensam 
organisation som arbetar för att elever med långvarig ogiltig frånvaro 
återgår till skolan, bör bifallas.

Vad beträffar motionens två andra attsatser, vilka är att de två nämnderna tar 
fram riktlinjer för hur samverkansmöten mellan aktörer kan ske där en 
samordnad individuell plan upprättas, samt att socialnämnden tar fram ett 
stöd som erbjuds till vårdnadshavare med barn som har långvarig ogiltig 
frånvaro, är områden och åtgärder som redan idag är aktuella och gällande. 
Socialnämnden utvecklar resonemanget i sitt yttrande i form av att det finns 
en regional överenskommelse som rör ansvarsfördelning och samordning av 
insatser till barn och ungdomar, vilken täcker in motionens andra attsats om 
riktlinjer för samverkansmöten. Socialnämnden meddelar också att dess 
behandlingsenhet ska tillgodose det behov och stöd till vårdnadshavare med 
barn som har långvarig ogiltig frånvaro, vilket således behandlar motionens 
tredje attsats. 
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Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt barn- och utbildningsnämnden att, i 
samverkan med socialnämnden och berörda aktörer, låta utreda en lämplig 
modell för att elever med långvarig ogiltig frånvaro snarast möjligt återgår 
till skolan. Därutöver föreslås att kommunfullmäktige konstaterar att 
motionärens övriga två attsatser redan idag är aktuella och fungerande inslag 
i verksamheten, varför dessa attsatser följaktligen bör anses behandlade.

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka den kommunala ekonomin, eftersom 
åtgärderna ryms inom befintlig budget.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-15
Motion om elever med långvarig ogiltig frånvaro, 2017-05-31
Kommunfullmäktige 2018-02-27, § 35
Barn- och utbildningsnämnden 2018-06-20, § 95
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-27
Socialnämnden 2018-05-23, § 121
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-26
Barn- och utbildningsnämnden 2017-10-25, § 173
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2017-10-03
Socialnämnden 2017-10-25, § 179
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2017-09-28

Yrkande
Peter Dygården (S), Lars Fagerström (L), Markus Jöngren (MP), Mikael 
Hallberg (V), Rie Boulund (M) och Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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§ 239

Motion - Redovisning av kommunfullmäktiges beslut, 
KS 2018/278
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att det för närvarande pågår ett arbete med intern kontroll av 
verkställighet av beslut tagna av kommunfullmäktige samt att det 
kontinuerligt rapporteras om ej slutredovisade motioner och 
medborgarförslag.

2. Därmed anse motionen vara behandlad.

Beskrivning av ärendet
Marcelle Farjallah (S) har inkommit med en motion om att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att varje år redovisa till kommunfullmäktige 
vilka av kommunfullmäktiges beslut som ej blivit verkställda samt vilken 
orsaken är till att de inte blivit verkställda. Motionären föreslår även att det 
till kommunfullmäktige även ska redovisas de motioner som är 
slutredovisade för att på så sätt få en bättre överblick.

För närvarande finns en inarbetad rutin kring redovisning till 
kommunfullmäktige av de motioner och medborgarförslag som ej är 
slutredovisade.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen arbetar för närvarande utifrån den plan för 
intern kontroll som antogs av kommunstyrelsen i april 2018. En av de 
kommungemensamma punkter som togs fram genom risk- och 
konsekvensanalys är risken för ”Icke verkställighet av beslut”. 
Kontrollmetoden är bestämd att utföras genom stickprov på verkställandet 
av beslut antagna av kommunfullmäktige under en given period. 
Sammanställningen är planerad att redovisas till kommunstyrelsen senast i 
mars 2019. 

I och med att ett arbete pågår gällande hur verkställighet av beslut till 
kommunfullmäktige fungerar samt att det ska redovisas senast i mars 2019 
så anser kommunstyrelseförvaltningen att motionen ska anses vara 
behandlad. Vad gäller frågan om rapportering av redan slutredovisade 
motioner och medborgarförslag så kan det vävas in i rapporten tillsammans 
med ej slutredovisade motioner och medborgarförslag som kommer en gång 
i halvåret.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-15
Kommunstyrelsen 2018-04-10, § 117
Motion om redovisning av fullmäktiges beslut, 2018-05-21

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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§ 240

Motion - Krav på maxhyra vid markanvisning,             
KS 2017/416
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå motionen då förslaget får liten effekt inom Falkenbergs kommun.

Beskrivning av ärendet
Marcus Dufwa (S) har inkommit med en motion om att ställa krav på 
maxhyra vid kommunala markanvisningar. Motionären föreslår 
kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att vid vissa tillfällen 
pröva att ställa krav på en viss maxhyra vid markanvisning. Som exempel 
nämns en markanvisningstävling 2013 i Göteborg där krav i tidigt skede 
ställdes på maxhyra.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen utifrån att flera exempel på liknande försök runt om i landet inte 
har uppnått den effekt som motionären önskar. För att möjliggöra förslaget i 
motionen krävs också att en markanvisning har en för Falkenbergs mått mätt 
väldigt stor byggnadsvolym för att vara intressant för marknaden, utifrån 
fördelning av upplåtelseformen inom byggnationen. 

Motivering av beslut
Samhällsbyggnadsavdelningens mark- och exploateringsenhet har undersökt 
de faktorer som påverkar motionen. Dessa är främst dels möjligheter och 
konsekvenser att teckna markanvisningsavtal med krav på maxhyra samt 
dels de förutsättningar och lärdomar som liknande försök har gjort runt om i 
landet.

Markanvisningsavtal är ett avtal där en byggherre ges ensamrätt av 
kommunen att på en utpekad plats under en begränsad tid utveckla ett 
bostadsprojekt. Markanvisningsavtalen kan tecknas både tidigt under 
detaljplanefasen eller efter att detaljplan vunnit laga kraft. 
Markanvisningsavtal som leder till en faktisk byggnation efterföljs alltid av 
ett köpebrev där fastigheten säljs till byggherren. Villkor som förs in i 
markanvisningsavtalet måste skrivas in i köpebrevet för att vara giltiga. Det 
är ett i branschen ständigt diskuterat ämne hur dessa krav skulle kunna 
säkerställas. När en fastighet väl har sålts visar rättsfall på att dylika krav 
inte anses vara en tillräcklig stark grund för att häva ett köp som 
genomförts. 

Lärdomar från motionärens exempel från Göteborg, samt andra exempel i 
landet där krav på maxhyra i markanvisningar har testats, visar på 
svårigheter att även föra in kravet i köpebrevet. Sveriges reglering av 
hyresnivåer genom bruksvärdesprincipen gör nämligen att hyresnivåerna i 
beståndet ska anpassas till att vara skälig utifrån läge, standard och 
förvaltningskvalité jämfört med det övriga beståndet. Hyresregleringen ger 
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en möjlighet att förhandla fram en stegvis införande av hyror enligt 
bruksvärdesprincipen. 

I motionärens exempel blev resultatet efter förhandlingarna mellan 
byggherre och hyresgästförening att hyran vid första inflyttningsdatumet i 
beståndet var ca 1400kr/kvm men det var då också överenskommet hur 
hyran skulle höjas de fem kommande åren för att anpassas till hyresnivån 
enligt bruksvärdesprincipen. Det bortfall för byggherren som en lägre 
hyresnivå än bruksvärdesprincipen innebär, finansierades i projekten av 
samtidig byggnation av bostadsrätter alternativt att högre hyra togs ut i 
kombination med lägre produktionskostnader.

I motionärens exempel från Göteborg 2013 samt från Frihamnen i Göteborg 
med flera projekt, finansieras inkomstbortfallet eller fås kostnadstäckning 
för byggnationen av hyresrätter genom att bygga bostadsrätter med högre 
vinstmarginaler alternativt hyresrätter med högre ingångshyra. I de nämnda 
projekten uppgår som mest 1/6 av lägenheterna till den lägsta hyresnivån 
vid inflyttning. En normal markanvisning i Falkenberg är ca 50 lägenheter, 
varpå knappt nio lägenheter i så fall skulle vara aktuella för krav på 
maxhyra. 

Samhällsbyggnadsavdelningens samlade bedömning är att motionen skulle 
ha en enbart övergående effekt för slutkunden, samt att det bara skulle 
kunna vara aktuellt i en mycket liten del i bostadsbeståndet, varför 
avdelningen rekommenderar att motionen avslås.

Ekonomi
Konsekvensen av motionen skulle bli marginell för kommunens ekonomi. 
Möjligtvis skulle ett införande av maxhyra verka avskräckande och 
därigenom försvåra en försäljning. Det skulle i efterhand vara svårt att visa 
på, i det fallet hade konsekvensen snarare varit att själva byggnationen 
försenats.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-10-03
Motion om maxhyra vid kommunal markanvisning, 2017-08-28

Yrkande
Per Svensson (S) och Tore Holmefalk (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
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§ 241

Motion - Kompensera förskolepersonal för karensdag 
under vinterhalvåret, KS 2018/154
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Återremittera ärendet till kommunstyrelsen för att presentera en teknisk 
lösning för att kompensera förskolepersonal för karensdagen vid 
insjuknande i vinterkräksjuka under vinterhalvåret. Vidare uppdras 
kommunstyrelsen att studera andra kommuner som infört kompensation 
för karensdagen i enlighet med motionens förslag, samt genomföra 
kostnadsberäkning för ett genomförande i Falkenbergs kommun.

Beskrivning av ärendet
Mikael Hallberg (V) och Per Sjövall (V) har inkommit med en motion om 
att kommunen ska slopa karensdagen för personalen i förskolan under 
vinterhalvåret, oktober till och med mars månad. Motionärerna föreslår att 
kommunen tar fram en teknisk lösning enligt ovanstående för att 
kompensera förskolepersonal för karensdagen under vinterhalvåret.

Kommunstyrelseförvaltningens personalavdelning har varit i kontakt med 
Sveriges kommuner och landsting (SKL) som förmedlar att så som lagen 
om sjuklönen är utformad går det inte att slopa karensdagen. Sjuklönelagen 
är tvingande och SKL:s bedömning är att man därigenom inte kan föra 
några andra avvikelser än de som medges i 2 § sjuklönelagen. För 
avvikelserna i 2 § i sjuklönelagen krävs ett centralt kollektivavtal.

Motivering av beslut
Om karensdagen plockas bort i enlighet med motionärernas förslag bryter 
arbetsgivaren därmed mot sjuklönelagen. Det krävs en lagändring för att 
man ska kunna ta bort karensdagen. Personalavdelningen har undersökt om 
det finns någon teknisk lösning att komma runt sjuklönelagen, vilket inte är 
möjligt enligt SKL:s bedömning. Kommunstyrelseförvaltningen anser 
därför, efter samråd med barn- och utbildningsförvaltningen, att motionen 
bör avslås.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte ekonomin.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-30
Motion om att kompensera förskolepersonal för karensdagen, 2018-03-13
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Yrkande
Stig Agnåker (C), Tore Holmefalk (C) och Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Mikael Hallberg (V) yrkar, med instämmande av Per Svensson (S) och Yen 
Gunnarsson (S), att ärendet ska återremitteras till kommunstyrelsen för att 
presentera en teknisk lösning för att kompensera förskolepersonal för 
karensdagen vid insjuknande i vinterkräksjuka under vinterhalvåret. Vidare 
uppdras kommunstyrelsen att studera andra kommuner som infört 
kompensation för karensdagen i enlighet med motionens förslag, samt 
genomföra kostnadsberäkning för ett genomförande i Falkenbergs kommun.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Mikael Hallbergs (V) med fleras 
återremissyrkande mot att ärendet avgörs under sammanträdet och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras under sammanträdet. 

Votering
Votering begärs och verkställs.

Ja-röst för att ärendet ska avgöras under sammanträdet.
Nej-röst för Mikael Hallbergs (V) återremissyrkande.

Med ett utfall om 25 ja-röster mot 26 nej-röster beslutar 
kommunfullmäktige i enlighet med Mikael Hallbergs (V) med fleras 
återremissyrkande.

Hur var och en röstar framgår av bilaga till protokollet.       Bilaga KF § 241
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§ 242

Medborgarförslag - Slopa avgiften för tillstånd till 
enskilt avlopp, KS 2017/493
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå medborgarförslaget eftersom miljö- och hälsoskyddsnämnden tar 
ut avgift för lagstadgad tillsynsverksamhet i enlighet med 
självkostnadsprincipen. 

Beskrivning av ärendet
Sara Ljungström har inkommit med ett medborgarförslag om att avgiften för 
tillstånd av hushållsavlopp och avlopp som ägs av ideella föreningar ska 
slopas. Förslagsställaren anser att avgiften slår mot personer med enskilda 
avlopp och leder till att landsbygden utarmas. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
medborgarförslaget. Nämnden förmedlar att Falkenbergs kommun tillämpar 
självkostnadsprincipen vid avgiftsbeläggning, samt att nämnden har till 
uppgift att bedriva tillsyn med stöd av miljöbalken. Principen i miljöbalken 
är att den som orsakar en förorening ska finansiera åtgärder som följer av en 
uppkommen situation. Vidare innebär det att den som kan påverka miljön, 
exempelvis genom att ha enskilda avlopp, får stå för de kostnader som 
uppkommer för att begränsa miljöpåverkan till rimliga nivåer, göra 
undersökningar som behövs, samt bedriva tillsyn. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden hänvisar även i sitt yttrande över 
medborgarförslaget till åtgärdsprogram från Vattenmyndigheten för 
Västerhavet, i vilket det påtalas att kommunen ska prioritera tillsyn av 
enskilda avlopp för att miljökvalitetsnormen för vatten ska kunna följas.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att miljö- och 
hälsoskyddsnämnden bedriver lagstadgad tillsynsverksamhet, vilket är 
förenat med kostnader. Då kommunen ges rätt att ta ut avgifter för 
exempelvis tillsyn utifrån självkostnadsprincipen, det vill säga att intäkterna 
från avgifterna finansierar kostnaderna, föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslaget bör avslås. 

Ekonomi
Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillämpar självkostnadsprincipen, det vill 
säga att tillsynsavgiftens storlek grundas i de kostnader nämnden har för 
personal, lokaler, material och transporter med mera. Att istället finansiera 
kostnaderna för tillsyn helt med kommunala skattemedel kommer innebära 
ökade kostnader på 2 400 tkr utifrån 2017 års räkning. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-28
Medborgarförslag om slopad avgift för tillstånd till 
enskilt avlopp, 2017-10-24
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2018-04-11

Yrkande
Bengt Hackberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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§ 243

Medborgarförslag - Årligt återkommande barnkarneval, 
KS 2017/470
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå medborgarförslaget då det redan erbjuds flera olika varianter av 
kulturfrämjande aktiviteter för barn och unga i Falkenberg.

Beskrivning av ärendet
Rolf Ahlberg har inkommit med ett medborgarförslag om att det ska 
anordnas en årligt återkommande barnkarneval, förslagsvis på Nygatan i 
Falkenberg.

Kultur- och fritidsnämnden och Destination Falkenberg AB (DFAB) har 
beretts möjlighet att yttra sig över medborgarförslaget. Kultur- och 
fritidsnämnden förmedlar att de redan erbjuder kulturverksamhet för barn 
och unga på kontinuerlig basis under hela året, dels i egen regi och dels i 
samverkan med andra aktörer, exempelvis Region Halland. Utöver det 
erbjuder kulturskolan, under barn- och utbildningsnämnden, konstnärliga 
aktiviteter för barn och unga. Kultur- och fritidsnämnden menar vidare att 
det under senare år även är flertalet aktiviteter i Falkenberg som kan 
påminna om en barnkarneval i regi av externa aktörer. Nämnden ser således 
inget behov av en barnkarneval utifrån förslagställarens förslag. 

DFAB förmedlar i sitt yttrande över medborgarförslaget att idén är 
intressant och skulle kunna skapa möjligheter för att utveckla Falkenberg.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar förslagsställarens intention i 
medborgarförslaget om värde av kulturfrämjande aktiviteter för barn och 
unga i Falkenbergs kommun. Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar 
dock, i enlighet med kultur- och fritidsnämnden, att det redan erbjuds flera 
olika sorters aktiviteter för barn och unga i Falkenbergs kommun, varav en 
del kan tyckas påminna om vad förslagsställaren menar är en barnkarneval. 
Då behov ej föreligger för att upprätta en årligt återkommande barnkarneval 
utifrån förslagsställarens förslag föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
medborgarförslaget ska avslås.

Ekonomi
Vad en årligt återkommande barnkarneval skulle kunna kosta att arrangera 
är för närvarande okänt, men kan uppskattas i vidare utredningar om 
medborgarförslagets förslag är intressant att genomföra.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-29
Medborgarförslag omårligt återkommande barnkarneval, 2017-10-10
Kompletterande text till medborgarförslaget, 2017-10-31
Destination Falkenberg AB, tjänsteskrivelse, 2017-12-05
Kultur- och fritidsnämnden 2018-03-20, § 28
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§ 244

Medborgarförslag - Planering och byggande av billiga 
hyresrätter i Falkenbergs inland, KS 2017/186
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att det redan finns ett av kommunfullmäktige antaget 
program för bostadsbyggande i kommunen 2017-2021, som i 
kombination med Falkenbergs Bostads AB:s strategi om ökad 
byggnation, innebär att det planeras och även kommer att byggas boende 
i hela kommunen. 

2. Därmed anse medborgarförslaget behandlat. 

Beskrivning av ärendet
Kjell Anton Johansson har inkommit med ett medborgarförslag om att det 
ska planeras och byggas attraktiva och billiga hyresrätter i de mindre 
samhällena i Falkenbergs kommun. Förslagsställaren anser att det råder brist 
på bostäder i en rad orter.

Samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen och 
Falkenbergs Bostads AB (Fabo) har beretts möjlighet att yttra sig över 
medborgarförslaget. Samhällsbyggnadsavdelningen förmedlar att det finns 
kommunal mark i de mindre samhällena där det är möjligt att bygga såväl 
enfamiljshus som flerfamiljshus. I kontakter med byggbolag och exploatörer 
redovisar kommunen var i kommunen det finns tillgänglig mark att bygga 
på och verkar därigenom för att skapa intresse för byggnation på 
landsbygden. Fabo anger i sitt yttrande att det finns en strategi från 2015 om 
att bygga 500 nya bostäder fram till 2025, varav cirka 75-100 av dessa ska 
etableras utanför Falkenbergs tätort. Byggnationen inom strategin är sedan 
2017 påbörjad med 17 nya bostäder i Glommen och ett antal bostäder i 
Ullared.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att det ska 
finnas goda möjligheter att bosätta sig även på i de mindre samhällena i 
Falkenbergs kommun. Eftersom kommunfullmäktige 2017-02-28 antog 
programmet Mål och strategier för bostadsbyggandet 2017-2021 i 
Falkenbergs kommun finns för närvarande redan, och ett antal år framöver, 
en gällande strategi för byggnation av bostäder i hela kommunen. I 
programmet anges att kommunen ska redovisa byggbar mark som är 
tillgänglig för byggbolag och exploatörer.

Utöver strategin har kommunfullmäktige vid sammanträdet 2018-06-26 
beslutat godkänna Fabo, inom ramen för sin landsbygdsstrategi, att vid 
byggnation erbjuda andra boende- och upplåtelseformer som komplement 
till hyresrätter. Bostadsbolaget kartlägger tillgänglig mark och dess 
förutsättningar för att fastställa produkt, hyresnivå och tidplan för att nå 
målen om ökad bostadsbyggnation. Genom sitt uppdrag som allmännytta 
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verkar bostadsbolaget för bostadsförsörjning i hela kommunen och ser över 
möjligheterna att öka byggtakten på landsbygden. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen därmed ska 
anses behandlad.

Ekonomi
Förslaget påverkar ej kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-09-20
Medborgarförslag om planering och projektering av billiga hyresrätter i 
Falkenbergs inland, 2017-04-03
Falkenbergs Bostads AB, tjänsteskrivelse, 2017-08-10
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-02-02
Mål och strategi för bostadsbyggandet 2017-2021 i Falkenbergs kommun 
Falkenbergs Bostads AB, PM Landsbygd, 2017-12-11

Yrkande
Anette Ivarsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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§ 245

Kommunens delårsrapport för januari-augusti 2018,   
KS 2018/168
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna delårsrapport för perioden januari – augusti 2018.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
delårsrapport för januari till och med augusti 2018.

Motivering av beslut
Enligt fastställda rutiner och enligt lag ska en delårsrapport upprättas. 
Delårsrapporten omfattar perioden januari – augusti 2018.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-10-02
Delårsrapport för perioden januari – augusti 2018 inklusive bilagor från 
respektive nämnd.
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§ 246

Slutredovisning - Kaj V, KS 2018/371
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anteckna slutredovisning av investeringsprojektet Underhåll 
Falkenbergs hamn, Kaj V.

Beskrivning av ärendet
Projektet ”Underhåll kaj V” ingår i ett reparations- och underhållsprogram 
för det långsiktiga underhållet av kajinfrastrukturen i Falkenbergs- och 
Glommens hamn. Behovet av underhåll framkommer i återkommande 
femårsbesiktningar. Entreprenaden var planerad att genomföras under 2017 
men slutfördes först i februari månad 2018. Entreprenaden omfattade ca 230 
meter betongingjutning av kajspont. 

Motivering av beslut
För slutredovisning av större investeringsprojekt gäller att 
investeringsprojekt med total utgift överstigande 5 mkr snarast efter 
färdigställande ska slutredovisas till kommunfullmäktige av den nämnd som 
disponerar anslaget.

Ekonomi
Budget för projektet var 5 200 tkr och utfallet uppgår till 6 129 tkr. Projektet 
lämnar en negativ avvikelse med 929 tkr.

Ett antal avvikelser har orsakat kostnadsökningen. Investeringen var 
planerad till 2014 men har skjutits fram i tiden, högkonjunktur med 
prisökningar är bidragande till kostnadsökningen. Brustna dagvatten-
ledningar i kajen uppdagades under arbetes gång.  Betongarbetena blev mer 
omfattande på grund av att betongkvaliteten i befintlig kaj var sämre än 
förväntad samt avvikelser från ritning och verklig konstruktion.
Fler fendrar än planerat monterades. Omkostnader för tidsförlängning på 
grund av tilläggsarbeten och större fartygstrafik än väntat.

Projektets underskott på 900 tkr föreslås belasta 2018 års budget för det 
långsiktiga reparations- och underhållsbehovet av hamninfrastrukturen. 
Nästa planerade objekt är kaj B med anbudsinbjudan och genomförande 
2018. Vid eventuellt kvarstående underskott efter anbudstävlan, tillskrivs 
Tekniska nämnden med förslag till hantering av budget. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-08
Tekniska nämnden 2018-06-20 §60
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§ 247

Slutredovisning - Ombyggnad Stortorget, KS 2018/368
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anteckna slutredovisning av investeringsprojektet Ombyggnad av 
Stortorget till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Ombyggnation av Stortorget är genomfört åren 2012-2017. Projektet 
innefattade uppfräschning av Stortorgets parkeringsyta med ny plattsättning, 
belysning samt diverse utsmyckning, samt nybyggnation av social yta med 
konstverk av Klara Kristalova. 

Motivering av beslut
För slutredovisning av större investeringsprojekt gäller att 
investeringsprojekt med total utgift överstigande 5 mkr snarast efter 
färdigställande ska slutredovisas till kommunfullmäktige av den nämnd som 
disponerar anslaget.

Ekonomi
Projektets budget var 12 900 tkr, och totalt utfall uppgår till 12 528 tkr. 
Projektet lämnar ett överskott med 372 tkr. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-08
Tekniska nämnden 2018-06-20 §61
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§ 248

Slutredovisning - Falkenbergs idrottshall, KS 2018/370
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anteckna slutredovisning av investeringsprojektet Falkenbergs 
idrottshall till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har utfört 
nybyggnation av Falkenbergs idrottshall. Enligt beslut i kommunstyrelsen 
skall idrottshallen uppföras som fullmåttshall med en takhöjd på nio meter 
anpassad till volleybollklubbens behov.

Motivering av beslut
För slutredovisning av större investeringsprojekt gäller att 
investeringsprojekt med total utgift överstigande 5 mkr snarast efter 
färdigställande ska slutredovisas till kommunfullmäktige av den nämnd som 
disponerar anslaget.

Ekonomi
Budget för investeringsprojekt var 31 000 tkr, och bygg-och projektenheten 
redovisar ett utfall på 26 917 tkr, vilket innebär ett överskott på ca 4 mkr.
Upphandling efter kommunens ”Typhall”. Projekterings samt 
byggherrekostnader blev betydligt lägre då det har använts samma grupp av 
konsulter som vid tidigare idrottshallar och därigenom har det kunnat göras 
enklare förbättringar och samtidigt tagit lärdom av tidigare misstag. Även 
kostnaderna för oförutsedda utgifter är betydligt mindre än kalkylerat. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-14
Tekniska nämnden 2018-06-20, § 63
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§ 249

Slutredovisning - Skogstorps idrottshall, KS 2018/369
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anteckna slutredovisning av investeringsprojektet Skogstorpsskolans 
idrottshall till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har utfört 
nybyggnation av Skogstorps Idrottshall som totalförstördes i en brand 2013-
12-29. Byggnationen genomfördes med rimliga anpassningar och 
tilläggsarbeten med hänsyn till tidigare byggnad och dess grundläggning. 
Nybyggnadsprojektets stora målsättning förutom att ligga under utsatt 
budget var att kunna få klart byggnationen till skolstarten hösten 2016, 
vilket lyckades.

Motivering av beslut
För slutredovisning av större investeringsprojekt gäller att 
investeringsprojekt med total utgift överstigande 5 mkr snarast efter 
färdigställande ska slutredovisas till kommunfullmäktige av den nämnd som 
disponerar anslaget

Ekonomi
Beslutad budget på investeringsprojektet är 28 500 tkr. Utfallet på projektet 
blev 23 797 tkr, vilket resulterade i ett överskott på 4 703 tkr.  Efter branden 
erhölls en försäkringsersättning på 12,5 mkr vilket avräknas mot budget. 
Nettoutfallet blev 11 293 tkr. Vissa ekonomiska frågor var oklara under 
tiden försäkringsfrågan och kontantregleringen hanterades bl.a. var 
rivningen budgeterad i projektet, men kostnadsfördes mot ett driftskonto 
2015. Därav ett något större överskott än beräknat.  

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-14
Tekniska nämnden 2018-06-20, § 62

40



Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-10-30

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 250

Antagande av avfallsplan 2018-2022, KS 2018/497
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anta avfallsplan 2018-2022 med tillhörande avfallsföreskrifter.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till avfallsplan 2018-2022 med tillhörande 
avfallsföreskrifter för antagande av kommunfullmäktige. Vatten och Miljö i 
Väst AB (VIVAB) har i samarbete med miljö- och 
hälsoskyddsförvaltningarna samt hållbarhetsstrategerna i Falkenbergs och 
Varbergs kommuner arbetat fram en ny avfallsplan och nya 
avfallsföreskrifter. 

Avfallsplanen omfattar både Falkenbergs kommun och Varbergs kommun. 
Planen är en del av den kommunala renhållningsordningen och har tagits 
fram enligt 15 kap miljöbalken. I avfallsplanen finns mål och strategier för 
avfallshanteringen i kommunerna under perioden 2018-2022. 
Avfallsföreskrifterna styr hur avfallet ska hanteras i form av sortering och 
avlämning, samt krav på hämtningsvägar och möjligheter till undantag. 
Föreskrifterna ser i stora drag likadana för bägge kommuner, men är 
utfärdade för respektive kommun. De föreslagna föreskrifterna ska ersätta 
befintliga föreskrifter. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har ingenting att erinra mot förslaget och 
föreslår därmed att avfallsplan 2018-2022 med tillhörande 
avfallsföreskrifter antas av kommunfullmäktige. 

Ekonomi
För att målen i avfallsplanen ska kunna uppfyllas finns behov av åtgärder 
och investeringar. Samtliga förändringar är på olika sätt av betydelse för 
ekonomin inom i första hand kommunens avfallsverksamhet.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-09-20
Förslag till avfallsplan 2018-2022
Bilagor till avfallsplan
Avfallsföreskrifter för Falkenbergs kommun
Föreskriftsbilaga för sortering och lämning av avfall m.m.
Anvisningar för hämtning av avfall
Redogörelse av inkomna remissvar
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§ 251

Reservationsavtal avseende del av fastigheten 
Falkenberg Tröinge 6:75, KS 2018/406
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna reservationsavtal varigenom del av Falkenberg Tröinge 6:75 
överlåts för 7 350 000 kr när en registerfastighet bildats och ersättningen 
erlagts.

Beskrivning av ärendet
Eirefelts Fastighets AB är ett renodlat fastighetsbolag och har olika typer av 
fastigheter för uthyrning. De har önskemål om att förvärva en fastighet vid 
Falkenbergsmotet. Mark- och exploateringsenheten vid 
samhällsbyggnadsavdelningen på kommunstyrelseförvaltningen, har 
tillsammans med Falkenbergs Näringslivs AB föreslagit en tomt vid E6. Ett 
område om cirka 29 000 kvm reserveras för Eirefelts Fastighets AB. Inom 
fastigheten avser bolaget uppföra en byggnad avseende kontor och lager för 
uthyrning om en total byggnadsyta på 10 000 kvm.

Bolaget skall då parterna undertecknat reservationsavtalet, inom sex 
månader ta fram handlingar för att ansöka om bygglov etcetera. Kommunen 
skall ansöka om fastighetsbildning. När erforderliga tillstånd erhållits, 
inklusive fastighetsbildning skall bolaget påbörja byggnationen inom tre 
månader. När så skett upprättar kommunen en köpehandling för ansökan om 
lagfart. Uppfylles ej villkoren i reservationsavtalet avseende ansökan om 
bygglov och byggstart förfaller avtalet. Fastigheten kan överlåtas till annan 
intressent.

Motivering av beslut
Bolaget har möjlighet och utveckla sin verksamhet och skapa 
arbetstillfällen. Mark- och exploateringsenheten har upprättat ett 
reservationsavtal som innebär att ett område på 29 000 kvm av fastigheten 
Falkenberg Tröinge 6:75 reserveras för Eirefelts Fastighets AB. 

Ekonomi
Intäkter från försäljningen skall föras på industrimark.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-09-27
Reservationsavtal
Karta
Presentation Eirefelts fastigheter
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§ 252

Skrea 2:39 tillägg till exploateringsavtal, KS 2018/505
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna förslag till tillägg till exploateringsavtal nr 199, gällande 
genomförande av detaljplan för Skrea 2:39 m.fl. 

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har upprättat en detaljplan för Skrea 2:39 m.fl., 
antagen 2016-04-26. I samband med antagandet av planen godkändes ett 
exploateringsavtal, nr 199, med Derome Hus AB som reglerar 
genomförandet av detaljplanen. Enligt exploateringsavtalet ska exploatören, 
Derome Hus AB, genomföra och bekosta projektering och utbyggnad av 
lokalgator samt grönytor inom bostadsområdet och kommunen ska ansvara 
för och bekosta angränsande gator och grönområden. Kommunen har 
upprättat ett förslag till tillägg till exploateringsavtal som anger att 
lokalgatan inom bostadsområdet utförs av kommunen men bekostas av 
exploatören.

Förslag till tillägg till exploateringsavtal gäller parallellt med tidigare 
godkänt exploateringsavtal. Tillägget anger enbart förändringar gentemot 
exploateringsavtalet. Övriga delar av exploateringsavtalet gäller oförändrat.

Motivering av beslut
För att få ett samordnat anläggande av gator i området, med en entreprenör 
som genomför både lokalgatan inom bostadsområdet och angränsande gator, 
har kommunen upprättat ett tillägg till tidigare tecknat exploateringsavtal. 
Tillägget anger att kommunen genomför projektering och utbyggnad av 
lokalgatan istället för exploatören. Det är dock exploatören som ska bekosta 
det.

Ekonomi
Exploatören ska bekosta projektering och utbyggnad av lokalgata, inklusive 
belysning och dagvattenhantering, vilket är beräknat att kosta 2 700 000 
kronor. Exploatören bekostar den faktiska kostnaden. Exploatören ska utöka 
ställd bankgaranti med ytterligare 2 700 000 kronor. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-10-02
Tillägg till exploateringsavtal nr 199, daterat 2018-06-26
Exploateringsavtal nr 199, undertecknat 2016-05-06
Plankarta tillhörande detaljplan för Skrea 2:39 m.fl., laga kraft 2016-09-22
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§ 253

Fördjupad översiktsplan för norra och södra kusten - 
antagande, KS 2014/273
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anta fördjupad översiktsplan för norra och södra kusten i enlighet med 
förslaget i utställningsutlåtande 4.

2. I och med antagandet av den fördjupade översiktsplanen för norra och 
södra kusten så upphör delöversiktsplanen för norra kusten och 
delöversiktsplan för södra kusten att gälla.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2014 att ge samhällsbyggnadsavdelningen i 
uppdrag att inleda planarbete kring fördjupad översiktsplan för norra och 
södra kusten. Syftet var att i enlighet med översiktsplan 2.0 (ÖP 2.0) och 
riktlinjerna i ÖP 2.0 uppdatera delöversiktsplanen för norra kusten och 
delöversiktsplan för södra kusten. I programskedet gjordes av 
kommunstyrelsen ett politiskt ställningstagande att i arbetet med 
framtagandet av den fördjupade översiktsplanen för norra och södra kusten 
ska den huvudsakliga bebyggelseutvecklingen koncentreras till Morup, 
Glommen och Ugglarp-Långasand, bevarande av naturmiljö och 
landskapskilar ska väga tungt samt att planen ska värna det kustnära 
jordbruket. Utifrån detta arbetades ett förslag fram som under planprocessen 
inhämtat synpunkter vid fem tillfällen (ett samråd och fyra utställningar). 
Planen har reviderats och kompletterats utifrån inkomna synpunkter och 
planen bedöms nu vara klar för antagande.

Antagandehandlingarna har revideratas utifrån beslut i kommunstyrelsen 
2018-10-16 § 287.

Motivering av beslut
Samhällsbyggnadsavdelningen föreslår att planförslaget överlämnas till 
kommunfullmäktige för antagande.

Ekonomi
Den fördjupade översiktsplanen (FÖP) i sig påverkar inte kommunens 
ekonomi. Genomförandet av det som föreslås i FÖP:en påverkar dock 
långsiktigt kommunens ekonomi i den infrastruktursatsning och kommunal 
serviceutbyggnad som måste till, för att kommunen ska kunna växa och 
utpekade områden ska kunna exploateras. Det går idag inte att göra någon 
kostnadsuppskattning då dessa kostnader är helt avhängiga hur stor andel av 
exploateringarna som genomförs.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-10-19
Planbeskrivning antagande, 2018-10-30
Karta norra kusten, antagande 2018-10-30
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Karta södra kusten, antagande 2018-10-30
Miljökonsekvensbeskrivning 2018-10-30
Kommunstyrelsen 2018-10-16 § 287
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-10-09 § 302
Tjänsteskrivelse 2018-10-02
Kommunfullmäktige 2018-09-25 § 209
Kommunstyrelsen 2018-09-11 § 237
Kommunfullmäktige 2018-08-28 § 184
Kommunstyrelsen 2018-08-14 § 212
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-26 § 206
Utställningsutlåtande 4, 2018-06-18
Utställning 4, samtliga inkomna yttranden, 2018-05-25
Utställning 4, planhandling, 2018-03-28
Utställning 4, karta norra kusten, 2018-03-28
Utställning 4, karta södra kusten, 2018-03-28
Utställning 4, miljökonsekvensbeskrivning
Utställningsutlåtande 3, 2018-02-06
Utställning 3, samtliga inkomna yttranden, 2018-01-24
Utställning 3, planhandling, 2017-10-17
Utställning 3, karta norra kusten, 2017-10-17
Utställning 3, karta södra kusten, 2017-10-17
Utställning 3, miljökonsekvensbeskrivning
Utställningsutlåtande 2, 2017-09-26
Utställning 2, samtliga inkomna yttranden, 2017-05-10
Utställning 2, planhandling, 2017-02-14
Utställning 2, karta norra kusten, 2017-02-14
Utställning 2, karta södra kusten, 2017-02-14
Utställning 2, miljökonsekvensbeskrivning
Utställningsutlåtande 1, 2017-02-14
Utställning 1, samtliga inkomna yttranden, 2016-11-30
Utställning 1, planhandling, 2016-08-31
Utställning 1, karta norra kusten, 2016-08-31
Utställning 1, karta södra kusten, 2016-08-31
Utställning 1, miljökonsekvensbeskrivning
Samrådsredogörelse, 2016-06-07
Samrådsyttrande, 2016-04-05
Samråd, planhandling, 2016-01-26
Samråd, karta norra kusten, 2016-01-26
Samråd, karta södra kusten, 2016-01-26
Samråd, miljökonsekvensbeskrivning, 2016-01-26
Programsamrådsredogörelse, 2015-06-02
Programhandling, 2015-01-13
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Yrkande
Per Svensson (S), Bengt Hackberg (S), Markus Jöngren (MP) och Mikael 
Hallberg (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Per Johansson (C) yrkar att förslaget i utställningsutlåtande 4 ska antas som 
fördjupad översiktsplan för norra och södra kusten. 

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Per 
Johanssons (C) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Votering
Votering begärs och verkställs. 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag.
Nej-röst för Per Johanssons (C) yrkande.

Med ett utfall om 24 ja-röster mot 27 nej-röster beslutar 
kommunfullmäktige i enlighet med Per Johanssons (C) yrkande.

Hur var och en röstar framgår av bilaga till protokollet.       Bilaga KF § 253

Reservation
Per Svensson (S), Marcelle Farjallah (S), Peter Dygården (S), Kerstin 
Rosell (S), Bengt Hackberg (S), Christina Johansson (S), Marcus 
Dufwa (S), Rebecka Kristensson (S), Björn Jönsson (S), Yvonne 
Nilsson (S), Mikael Svensson (S), Connie Kristensson (S), Andreas 
Engebrethsen (S), Gabriella Geertinger (S), Miranda Bodiroza (S), 
Aida Birinxhiku (S), Yen Gunnarsson (S), Jan Dickens (S), Niclas 
Erlandsson (L), Jonathan Esbjörnsson (L), Lars Fagerström (L), Markus 
Jöngren (MP) och Mikael Hallberg (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för kommunstyrelsens förslag.

Jäv
Tore Holmefalk (C) anmäler jäv och deltar ej i beslutet. 
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§ 254

Utbetalning av partistöd 2019 , KS 2018/327
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utbetala partistöd för 2019 till de fyra partier representerade i 
kommunfullmäktige som inkommit med redovisning inom avsatt tid.

2. De kommunala reglerna för partistöd ska anpassas till lagstiftningen och 
påminnelse ska utgå årligen i januari månad.

Beskrivning av ärendet
2014-02-01 trädde nya regler för kommunalt partistöd i kraft. Det lokala 
partistödet ska syfta till att stärka partierna i den kommunala demokratin. 
Enligt reglerna måste fullmäktige fatta beslut om att de partier som får stöd 
ska redovisa att stödet använts för sitt ändamål och hur redovisningen ska 
lämnas in. Vidare ska redovisningen granskas av en av respektive parti 
utsedd granskare. Fullmäktige ska sedan årligen fatta beslut om utbetalning 
av partistöd. Enligt kommunallagen 4 kap. 31 § (kommunallagen 2017:725, 
tidigare 2 kap. 11 § kommunallagen 1991:900) ska partiernas redovisning 
och granskningsintyg lämnas in till kommunstyrelsen senast sex månader 
efter redovisningsperiodens utgång, d.v.s. 30 juni. Av samma lagrum 
framgår att fullmäktige får besluta att stöd inte ska betalas till parti som inte 
lämnar redovisning och granskningsrapport i tid.  

2014-06-24 fastställde fullmäktige Falkenbergs kommuns regler för 
kommunalt partistöd. Av reglerna framgår att mottagare av partistöd årligen 
ska lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet har använts för 
det ändamål som anges i kommunallagen 4 kap 29 § (kommunallagen 
2017:725, tidigare 2 kap. 9 § kommunallagen 1991:900) (för att stärka 
partiernas ställning i den kommunala demokratin). Vidare framgår att det till 
redovisningen ska fogas ett granskningsintyg. Av reglerna framgår också att 
om redovisning och granskningsrapport inte lämnats in i föreskriven tid 
utbetalas inget stöd för nästkommande år. Vid fördelning av partistöd 
beaktas endast mandat för vilken en vald ledamot är fastställd enligt 14 kap 
vallagen (2005:837). Partistödet utgår under högst 12 månader efter det att 
representationen upphört.  

Samtliga partier i Falkenbergs kommun som är berättigade till kommunalt 
partistöd har lämnat in handlingar. Kristdemokraterna, Miljöpartiet, 
Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet har inkommit med handlingar inom 
föreskriven tid, d.v.s. innan 2018-07-01. Centerpartiet, Liberalerna, 
Moderaterna och Socialdemokraterna har inkommit med handlingar efter 
föreskriven tid. 

Motivering av beslut
Av förarbetena till lagreglering av partistöd framgår att kommunen får 
möjlighet att stoppa fortsatta utbetalningar till mottagare av partistöd som 
inte lämnar redovisning och granskningsrapport. Fortsatta utbetalningar kan 
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däremot inte stoppas med hänvisning till redovisningens innehåll. Av såväl 
lagstiftningen som kommunens regelverk kring partistöd framgår att 
redovisningen ska lämnas in senast sex månader efter redovisningsperioden, 
vilken är den 1 januari – 31 december. Av kommunens regelverk framgår att 
om redovisningen inte lämnats inom föreskriven tid utbetalas inget stöd för 
nästkommande år. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför utbetalning 
av partistöd 2019 för de partier som lämnat in handlingar innan 2018-07-01.

Ekonomi
Partistödet består av ett ursprungligt grundbelopp på 35 000 kr per parti i 
kommunfullmäktige och 37 900 kr per tillsatta mandat som partiet har i 
kommunfullmäktige. Stödet räknas årligen upp med utgångspunkt från 
konsumentprisindex (KPIX) 2014. Då SCB inte längre beräknar KPIX 
räknas stödet from 2016 istället upp enligt KPIF-KS, vilket enligt SCB är 
närmaste motsvarighet. Beloppet är uträknat efter SKL prognos över KPIF-
KS index från cirkulär 18:18, 2018-04-27, och kommer att justeras efter 
KPIF-KS faktiska utfall 2018. Procentuell förändring 2019 enligt prognosen 
är 1,6.

Beaktat att fyra av åtta partier inkommit med handlingar inom föreskriven 
tid uppgår partistödet till en totalkostnad på 598 160 kr för kommunen 2019. 
Det fördelas på följande vis:

Parti Partistöd

Kristdemokraterna 119 009 kr
Miljöpartiet  78 301 kr
Sverigedemokraterna 281 841 kr
Vänsterpartiet 119 009 kr

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-09-26
Regler för kommunalt partistöd i Falkenbergs kommun
Redovisning av erhållet lokalt partistöd med granskningsrapport och intyg 
från: Kristdemokraterna, Miljöpartiet, Sverigedemokraterna, Vänsterpartiet, 
Centerpartiet, Liberalerna, Moderaterna, Socialdemokraterna.

Yrkande
Ninni Gustavsson (M) yrkar, med instämmande av Per Johansson (C), 
Markus Jöngren (MP), Mikael Hallberg (V) och Sara-Lena Bjälkö (SD), att 
partistöd endast betalas ut till de partier representerade i 
kommunfullmäktige som inkommit med redovisning inom avsatt tid, istället 
för att partistöd utbetalas till samtliga åtta partier. 

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Ninni 
Gustavssons (M) med fleras ändringsyrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med Ninnie Gustavssons (M) 
yrkande.
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§ 255

Höjning av avgift för tillståndsprövning och tillsyner 
inom områdena alkohol, tobak och receptfria 
läkemedel m.m., KS 2018/353
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Fastställa avgifter för tillståndsprövning och tillsyner i enlighet med 
socialnämndens förslag.

2. Avgifterna träder i kraft 2019-01-01.

Beskrivning av ärendet
Socialnämnden har beslutat föreslå kommunfullmäktige fastställa avgifter 
för tillståndsprövning och tillsyner. Avgifterna ska gälla från 2019-01-01. 
Socialnämndens förslag innebär en avgiftshöjning med anledning av en 
utökning av tjänstgöringsgraden i tillståndshanteringen eftersom antalet 
tillståndsärenden har ökat till antal, främst inom områdena alkohol, tobak, 
receptfria läkemedel, e-cigarretter och påfyllnadsbehållare. 
Tillståndshandläggningen sker genom självkostnadsprincipen.

För närvarande har socialnämnden tillståndshandläggare med en 
tjänstgöringsgrad omfattande 1,5 årsarbetare. För att hantera antalet ärenden 
är bedömningen att tjänstgöringsgraden bör utökas till 3,0 årsarbetare.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har ingenting att erinra mot socialnämndens 
förslag om avgiftshöjning. Med anledning av ny lagstiftning som föranleder 
ett utökat antal ärenden, samt behovet av ytterligare resurser för att öka 
tillsynsfrekvensen och handläggningstiden, föreligger behov av nya avgifter 
för tillståndsprövning och tillsyner att gälla från och med 2019-01-01.

Ekonomi
Eftersom socialnämndens tillståndshandläggning sker i enlighet med 
självkostnadsprincipen påverkas inte kommunens ekonomi av beslutet. 
Enligt kommunallagen får kommunen ta ut avgifter i samband med 
tillståndsprövning och tillsyner, men däremot inte ta ut högre avgifter än 
vad som svarar mot kostnaden för de tjänster som kommunen 
tillhandahåller. Höjda avgifter för tillståndsprövning och tillsyner väntas 
generera cirka 1 mkr ytterligare i avgiftsintäkter.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-10-01
Socialnämnden 2018-06-20, § 145
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-05-18
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§ 256

Revidering av förbundsordning i 
Samordningsförbundet Halland , KS 2018/352
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Under förutsättning av att samtliga parter i Samordningsförbundet 
Halland fattar likalydande beslut, godkänna föreslagen revidering av 
förbundsordningens § 5. 

2. Uppmärksamma Samordningsförbundet på att texten kompletteras med 
”…för den tid som …”

Beskrivning av ärendet
Styrelsen för Samordningsförbundet Halland har översänt ett förslag på 
revidering av förbundsordning som antogs i november 2011. Ändringen 
avser den del av § 5 som avser ordförandeskapet. 

Styrelsen anser att det inte är till gagn för verksamhetens långsiktighet och 
kontinuitet att varje år utse en ny ordförande. Styrelsen föreslår att 
möjligheten att varje år utse lämplig ordförande ägs inom styrelsen. På så 
sätt kan stabilitet både under mandatperiod och i skiften mellan 
mandatperioder bibehållas.

Mot bakgrund härav föreslår styrelsen att följande text i § 5 tas bort: 
”Ordförandeskapet ska vara rullande. Styrelsen utser bland sina ledamöter 
en ordförande och en eller två vice ordförande för en period om ett år.” och 
ersätts med ”Styrelsen utser bland sina ledamöter en ordförande och en vice 
ordförande den tid som styrelsen bestämmer.”

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunfullmäktige godkänna den 
föreslagna revideringen samt att uppmärksamma styrelsen i 
samordningsförbundet om att den föreslagna texten behöver kompletteras 
med ordet för, så att lydelsen blir …”en vice ordförande för den tid som 
styrelsen bestämmer.” 

Ekonomi
Ändringen påverkar inte ekonomin

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-10-03
Skrivelse från styrelsen i Samordningsförbundet Halland
Förslag till reviderad förbundsordning 
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§ 257

Rapport - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
m.fl. lagar, KS 2018/74
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anteckna att rapport ej verkställda beslut per 2018-06-30 har inlämnats.

Beskrivning av ärendet
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och revisorerna tillhandahåller en 
rapport på biståndsbeslut som inte var verkställda vid brytdatumet 
2018-06-30.

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisorer rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-09-26
Socialnämnden 2018-09-19 § 197
Socialförvaltningen, rapport över ej verkställda beslut, 2018-06-30
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§ 258

Val av vice ordförande i valberedningen, KS 2018/521
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse Stig Agnåker (C) som vice ordförande i valberedningen.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige utsåg vid det konstituerande sammanträdet 2018-10-16 
valberedning samt ordförande i valberedningen. Val av vice ordförande i 
valberedningen föreligger nu.
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§ 259

Val efter Bernth Sibelius (L) som revisor för 
Falkenbergs kommun samt som partirepresentant i 
Falkenbergs Bostads AB, KS 2018/491
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse ny revisor för Falkenbergs kommun vid nästa sammanträde.

2. Utse ny partirepresentant i Falkenbergs Bostads AB vid nästa 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till fyllnadsval efter Bernth Sibelius (L) som revisor 
för Falkenbergs kommun samt som partirepresentant i Falkenbergs Bostads 
AB.
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§ 260

Val efter Tommy Nilsson (MP) som revisor i 
Falkenbergs kommun samt som revisorssuppleant i 
FAVRAB och VIVAB, KS 2018/461
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse ny revisor för Falkenbergs kommun vid nästa sammanträde.

2. Utse ny revisorssuppleant i Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB 
vid nästa sammanträde.

3. Utse ny revisorssuppleant i Vatten och Miljö i Väst AB vid nästa 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till fyllnadsval efter Tommy Nilsson (MP) som 
revisor för Falkenbergs kommun samt som revisorssuppleant i Falkenbergs 
Vatten och Renhållnings AB (FAVRAB) och Vatten och Miljö i Väst AB 
(VIVAB). 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-09-14
Avsägelse 2018-08-25
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§ 261

Meddelanden och anmälningar, KS 2018/218
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anteckna redovisningen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Redovisning av partistöd 2017, KS 2018/327                                             
Liberalerna – Redovisning av erhållet lokalt partistöd med 
granskningsrapport och intyg.                                                               
Centerpartiet – Redovisning av erhållet lokalt partistöd med 
granskningsrapport och intyg.                                                                   
Moderaterna – Redovisning av erhållet lokalt partistöd med 
granskningsrapport och intyg.                                                               
Socialdemokraterna – Redovisning av erhållet lokalt partistöd med 
granskningsrapport och intyg. 

Revisorernas granskningsrapport avseende delårsrapport 2018-08-31 för 
Räddningstjänsten Väst. KS 2018/528

Revisorernas granskningsrapport avseende delårsrapport 2018-08-31 för 
Falkenbergs kommun. KS 2018/168
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NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Sammanträdesdatum: 2018-10-30  Bilaga KF § 241 
Ärende: Motion – Kompensera förskolepersonal för karensdag under vinterhalvåret 
 

 Ja Nej Avstår Ej närv  Ja Nej Avstår Ej närv 

Per Svensson (S)  X   Mikael Salomonsgård (S) 
Miranda Bodiroza  

 X  

Marcelle Farjallah (S)  X   Aida Birinxhiku (S) 
 

 X   

Peter Dygården (S) 
 

 X   Mikael Hallberg (V)  X   

Kerstin Rosell (S) 
 

 X   Anita Gidén (V)  X   

Bengt Hackberg (S) 
 

 X   Rie Boulund (M) X    

Christina Johansson (S)  X   Karin Lundberg (M) X    

Anneli Andelèn (C) X    Göran Janko (M) X    

Per Johansson (C) X    Gun Marie Stenström (M) X    

David Andersson (C) X    Bo Gustafsson (M) X    

Anna Andersson (C)  
 

X    Gert Persson (M) X    

Tore Holmefalk (C) 
 

X    Lotta Johansson (L) 
Niclas Erlandsson  

 X   

Petra Eriksson (C) 
 

X    Jonathan Esbjörnsson (L) 
 

 X   

Marcus Dufwa (S) 
 

 X   Lars Fagerström (L) 
 

 X   

Rebecka Kristensson (S)  X   Markus Jöngren (MP)  X   

Björn Jönsson (S)  X   Georgia Ferris (KD)  X   

Yvonne Nilsson (S)  X   Emily Crowe (KD)  X   

Mikael Svensson (S)  X   Sara-Lena Bjälkö (SD) X    

Connie Kristensson (S)  X   Stefan Johansson (SD) X    

Ninni Gustavsson (M) X    Kerstin Klang (SD) X    

Filip Bertilsson (M) 
Lars Agbrant 

X    Anders Jansson (SD) X    

Stig Agnåker (C) X    Daniel Bäckman (SD) X    

Anette Ivarsson (C) X    Christer Hedin (SD X    

Martin Hafstrand (C) X    Yen Gunnarsson (S) 
1:e vice ordf 

 X   

Maria Larsson (C) X    Charlotta Jonson (M) 
2:e vice ordf  

X    

Dahn Persson (S) 
Andreas Engebrethsen  

 X   Jan Dickens (S) 
Ordf 

 X   

Gabriella Geertinger (S)  X    
                              Summa 

25 26 0 0 

 



NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Sammanträdesdatum: 2018-10-30  Bilaga KF § 253 
Ärende: Fördjupad översiktsplan för norra och södra kusten – antagande  
 

 Ja Nej Avstår Ej närv  Ja Nej Avstår Ej närv 

Per Svensson (S) X    Mikael Salomonsgård (S) 
Miranda Bodiroza 

X   

Marcelle Farjallah (S) X    Aida Birinxhiku (S) 
 

X    

Peter Dygården (S) 
 

X    Mikael Hallberg (V) X    

Kerstin Rosell (S) 
 

X    Anita Gidén (V) X    

Bengt Hackberg (S) 
 

X    Rie Boulund (M)  X   

Christina Johansson (S) X    Karin Lundberg (M)  X   

Anneli Andelèn (C)  X   Göran Janko (M)  X   

Per Johansson (C)  X   Gun Marie Stenström (M)  X   

David Andersson (C)  X   Bo Gustafsson (M)  X   

Anna Andersson (C)  
 

 X   Gert Persson (M)  X   

Tore Holmefalk (C) 
Shlomo Gavie 

 X   Lotta Johansson (L) 
Niclas Erlandsson  

X    

Petra Eriksson (C) 
 

 X   Jonathan Esbjörnsson (L) 
 

X    

Marcus Dufwa (S) 
 

X    Lars Fagerström (L) 
 

X    

Rebecka Kristensson (S) X    Marcus Jöngren (MP) X    

Björn Jönsson (S) X    Georgia Ferris (KD)  X   

Yvonne Nilsson (S) X    Emily Crowe (KD)  X   

Mikael Svensson (S) X    Sara-Lena Bjälkö (SD)  X   

Connie Kristensson (S) X    Stefan Johansson (SD)  X   

Ninni Gustavsson (M)  X   Kerstin Klang (SD)  X   

Filip Bertilsson (M) 
Lars Agbrant 

 X   Anders Jansson (SD)  X   

Stig Agnåker (C)  X   Daniel Bäckman (SD)  X   

Anette Ivarsson (C)  X   Christer Hedin (SD  X   

Martin Hafstrand (C)  X   Yen Gunnarsson (S) 
1:e vice ordf 

X    

Maria Larsson (C)  X   Charlotta Jonson (M) 
2:e vice ordf  

 X   

Dahn Persson (S) 
Andreas Engebrethsen  

X    Jan Dickens (S) 
Ordf 

X    

Gabriella Geertinger (S) X     
                              Summa 

24 27 0 0 
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